
 

        

Protokół nr XXII/VII/20 

z Sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju 

z dnia 24 września 2020 r. 

 

Część I. 

1. Sprawy proceduralne 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:30, zakończono o godz. 17:32.      

Miejsce obrad: sala konferencyjna w Inkubatorze Przedsiębiorczości w Lądku-Zdroju, ul. 

Kolejowa 6. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju – Pani Małgorzata 

Bednarek. Przewodnicząca Rady Miejskiej powitała: Radnych, Burmistrza Lądka-Zdroju Pana 

Romana Kaczmarczyka, Radcę Prawnego Panią Irenę Brzozowską, Skarbnika Gminy Panią 

Wiolettę Drangowską, zaproszonego gościa Pana Ludwika Pikułę, Przewodniczącego Rady 

Powiatu Pana Zbigniewa Łopusiewicza, pracowników UMiG oraz wszystkich pozostałych 

przybyłych na sesję.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na sali obrad obecnych 13 radnych, nieobecni: Magdalena Podyma, Leszek Pazdyk. 

Ogłoszony porządek obrad:   

1. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie dofinansowania Gminy Bystrzyca Kłodzka w formie dotacji celowej; 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Lądek-Zdrój na 2020 rok; 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lądek-Zdrój na lata 2020-2031; 

d) w sprawie zmiany uchwały nr XIV/83/11 z dnia 29 września 2011 r. w sprawie 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Lądek-Zdrój; 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Lądek-Zdrój; 

f) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lądek-Zdrój w roku szkolnym 

2020/2021; 

g) w sprawie przyznania stypendiów Rady Miejskiej Lądka-Zdroju dla uczniów;  

h) w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Lądek-Zdrój konsultacji społecznych w 

sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu Gminy Lądek-Zdrój na rok 2021;  

i) w sprawie podjęcia działań mających na celu wspieranie seniorów zamieszkałych na terenie 

Gminy Lądek-Zdrój poprzez realizację Programu „Lądecka Karta Seniora”; 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Lądek-Zdrój i 

Gminą Kłodzko dotyczącego świadczenia usług mieszkańcom Gminy Kłodzko przez 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Lądku-Zdroju;  

k) w sprawie powołania Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej;  

l) w sprawie przyjęcia wniosków pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Lądka-

Zdroju; 

ł) w sprawie rozpatrzenia skargi. 



 

 

2. Sprawozdanie Burmistrza Lądka-Zdroju z działalności między sesjami. 

3. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Lądka-Zdroju. 

4. Realizacja zadań inwestycyjnych wykonanych w I półroczu 2020 roku.  

5. Informacja w sprawie przyznanych dodatków mieszkaniowych i energetycznych. 

6. Sprawozdanie z zakresu działań Asystenta Rodziny na terenie Gminy Lądek-Zdrój. 

7. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za I 

półrocze 2020 roku w Gminie Lądek-Zdrój. 

8. Oświadczenia, wnioski radnych. 

9. Zamknięcie obrad.                                                       

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju przedstawiła propozycję zmian w porządku 

obrad. Złożyła wniosek, aby w części II w punkcie 1 dodać podpunkt m) rozpatrzenie projektu 

i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lądek-Zdrój do prac nad utworzeniem i 

opracowaniem dokumentów programowych Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Głos  

zabrał Burmistrz Lądka-Zdroju, przedstawiając główne założenia ww. projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zmianę porządku obrad; w głosowaniu imiennym 

wzięło udział 13 radnych; 13 głosów „za” – jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju przegłosowała zmianę porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju zapytała, czy są uwagi do protokołu z 

poprzedniej sesji. O zabranie głosu poprosił  Radny Sławomir Walentynowicz. Radny odczytał 

fragment protokołu, do którego miał zastrzeżenia i wyraził opinię, że niedokładnie 

przedstawiono sens jego wypowiedzi z poprzedniej sesji. Radny Walentynowicz zgłosił 

wniosek o wykreślenie z porządku obrad głosowania nad przyjęciem protokołu nr XXI/VI/20 

z dnia 13 sierpnia 2020 r. 

Głos w tej sprawie zabrała Radna Beata Dańkowska-Szczygieł, zwracając uwagę na fakt, że 

integralną częścią protokołu jest załącznik audiowizualny (nagranie z sesji), który można 

odsłuchać i zapoznać się z pełnymi wypowiedziami radnych.  

Głos ponownie zabrał Radny Sławomir Walentynowicz przypominając, że transmisja z sesji 

czerwcowej, mimo zapewnień, nadal nie pojawiła się na stronie Urzędu.  

Głos zabrał Radny Łukasz Mróz przypominając, że temat problemu z transmisją z sesji 

czerwcowej jest problemem technicznym i był wyjaśniany już na poprzedniej sesji.  

Głos zabrał Pan Igor Falkiewicz wyjaśniając, że problem był wielokrotnie zgłaszany firmie, 

która współpracuje z Gminą w tym zakresie i nadal nie dostarczono pliku, który był uszkodzony. 

Jak tylko będzie przesłany, zostanie zamieszczony na stronie internetowej.   

Poddano pod głosowanie wniosek o wykreślenie z porządku obrad głosowania nad zatwierdze-

niem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni głosowali imiennie, wniosek nie został przyjęty, 1 głos „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 

11 głosów „przeciw”. 

Poddano pod głosowanie protokół nr XXI/VI/20 z sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju z dnia 

13 sierpnia 2020 r. 

Radni przyjęli protokół; 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 1 głos „przeciw”.   

 



 

2. Jubileusz 90-lecia urodzin Ludwika Pikuły Honorowego Obywatela Lądka-Zdroju. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju wraz z Burmistrzem Lądka-Zdroju złożyli 

życzenia Panu Ludwikowi Pikule z okazji 90-lecia urodzin i wręczyli pamiątkowy dyplom 

oraz kwiaty. Pan Pikuła zabrał głos i odczytał tekst opisujący początki działalności zakładu 

fotograficznego, w którym zaczynał swoją działalność. 

Radni mieli możliwość zapoznania się z opracowaniami zawierającymi fotografie autorstwa 

pana Ludwika Pikuły.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła 10 minut przerwy w obradach.  

Po wznowieniu obrad głosu udzielono Przewodniczącemu Rady Powiatu Panu Zbigniewowi 

Łopusiewiczowi. Pan Przewodniczący omówił po krótce tematy poruszane na sesji Rady 

Powiatu oraz bieżące sprawy z działalności Powiatu. Zapytał Radnych, czy kwestia lokalizacji 

przystanków PKS w centrum części zdrojowej miasta była konsultowana z Radą Miejską 

Lądka-Zdroju, czy był to projekt autorski jednego z radnych powiatowych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odpowiadając poinformowała, że Rada stoi na stanowisku, by 

centrum części zdrojowej miasta była wolna od wzmożonego ruchu autobusów. Problem 

stanowi natomiast brak połączeń autobusowych w weekendy. 

Pan Przewodniczący obiecał, że poruszy tą kwestię przy najbliższej okazji.  

 

Część II. 

 

1. Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w następujących sprawach: 

 

a) w sprawie dofinansowania Gminy Bystrzyca Kłodzka w formie dotacji celowej 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Komisji ds. 

Gospodarczych Pana Tomasza Stułę, który poinformował, że Komisja pozytywnie opiniowała 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych; 13 głosów 

„za” – jednogłośnie. 

 Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/154/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Lądek-Zdrój na 2020 rok 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji ds. Gospodarczych Pan Tomasz Stuła, który poin-

formował, że Komisja pozytywnie opiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych; 12 głosów 

„za”, 1 głos „wstrzymujący się”.  

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/155/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lądek-Zdrój na lata 

2020-2031 



 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Komisji ds. 

Gospodarczych Pana Tomasza Stułę, który poinformował, że Komisja pozytywnie opiniowała 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za”-jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/156/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

d) w sprawie zmiany uchwały nr XIV/83/11 z dnia 29 września 2011 r. w sprawie gospo-

darowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Lądek-Zdrój 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. Gospodarczych Pan Tomasz Stuła poinformował, że Komisja 

pozytywnie opiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/157/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Lądek-Zdrój 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. Gospodarczych Pan Tomasz Stuła poinformował, że Komisja 

pozytywnie opiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych; 13 głosów 

„za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/158/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

f) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lądek-Zdrój w roku 

szkolnym 2020/2021 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. Gospodarczych Pan Tomasz Stuła, poinformował, że Komi-

sja pozytywnie opiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Dorota Urbańczyk poinformowała, że Komisja 

pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych; 13 głosów 

„za” – jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/159/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

g) w sprawie przyznania stypendiów Rady Miejskiej Lądka-Zdroju dla uczniów 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji ds. Spo-

łecznych Panią Dorotę Urbańczyk, która poinformowała czyje wnioski o przyznanie stypen-

diów zostały zaopiniowane pozytywnie. Odczytano nazwiska osób, którym przyznano stypen-

dia naukowe i sportowe. Komisja ds. Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w takiej formie.  



 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/160/2020, która stanowi załącznik 

do protokołu z sesji. 

h) w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Lądek-Zdrój konsultacji społecznych w 

sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu Gminy Lądek-Zdrój na rok 2021 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji ds. Spo-

łecznych Panią Dorotę Urbańczyk, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu imiennym wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie.  

 Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/161/2020, która stanowi załącznik 

do protokołu z sesji. 

 

i) w sprawie podjęcia działań mających na celu wspieranie seniorów zamieszkałych na 

terenie Gminy Lądek-Zdrój poprzez realizację Programu „Lądecka Karta Seniora” 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Dorota Urbańczyk poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie.  

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/162/2020, która stanowi załącznik 

do protokołu z sesji. 

 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Lądek-Zdrój i 

Gminą Kłodzko dotyczącego świadczenia usług mieszkańcom Gminy Kłodzko przez 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Lądku-Zdroju 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Pani Dorota Urbańczyk poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/163/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

k) w sprawie powołania Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Beata Dańkowska-Szczygieł 

omawiając proces wyboru Wiceprzewodniczącego przez członków ww. Komisji.   

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/164/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

l) w sprawie przyjęcia wniosków pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

Lądka-Zdroju 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Beata Dańkowska-Szczygieł odczytała uzasadnienie 

do uchwały i poinformowała z czego wynika konieczność podjęcia ww. uchwały. 



 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/165/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

ł) w sprawie rozpatrzenia skargi 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji Pani Agata Opiła przed-

stawiając po krótce szczegóły dotyczące rozpatrzenia skargi.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/166/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

m) w sprawie przystąpienia Gminy Lądek-Zdrój do prac nad utworzeniem i 

opracowaniem dokumentów programowych Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą, w głosowaniu wzięło udział 13 radnych;  

13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Rada Miejska Lądka-Zdroju podjęła uchwałę nr XXII/167/2020, która stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

 

2. Sprawozdanie Burmistrza Lądka-Zdroju z działalności między sesjami. 

 

Burmistrz Lądka-Zdroju Pan Roman Kaczmarczyk przedstawił Radnym Rady Miejskiej 

Lądka-Zdroju sprawozdanie z działalności między sesjami w formie pisemnej oraz w wersji 

elektronicznej. W materiałach, które otrzymali Radni, Burmistrz Lądka-Zdroju przedstawił 

dane dotyczące pracy poszczególnych wydziałów Urzędu Miasta i Gminy i bieżących spraw 

Gminy Lądek-Zdrój.  

Pytanie do sprawozdania zadał Radny Sławomir Walentynowicz. Zapytał o sprzedaż działki, 

na której mieścił się kompleks basenów kąpielowych.  

Burmistrz Lądka-Zdroju odpowiadając wyjaśnił, z czego wynikała decyzja o sprzedaży ww. 

działki. Działka od lat stwarza problemy, niszczeje, teren jest niezabezpieczony i lepiej żeby 

miała właściciela, który ją zagospodaruje. 

 

Radny Sławomir Walentynowicz zgłosił wniosek, aby działki z basenami nie sprzedawać. 

Radny wyraził opinię, że szkoda pozbywać się terenu, który za jakiś czas może przynieść 

Gminie zyski.  

 

Głos zabrała Radca Prawny Pani Irena Brzozowska zwracając uwagę na fakt, że Rada Miejska 

ustaliła zasady zbywania nieruchomości podejmując uchwałę w tej sprawie i te sprawy 

pozostają w  kompetencjach Pana Burmistrza.  

 

Głos zabrała Radna Beata Dańkowska-Szczygieł proponując, aby jednak poddać pod 

głosowanie wniosek o wstrzymanie sprzedaży tej działki.  

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Łukasz Mróz przychylając się do opinii, 

że obowiązująca uchwała określa zasady gospodarowania nieruchomościami i to Burmistrz 

decyduje, co przeznacza się do sprzedaży.  



 

 

Głos zabrał Burmistrz Lądka-Zdroju informując, że może wstrzymać sprzedaż przedmiotowej 

działki, ale czeka na jasne sugestie radnych w jakim kierunku mają iść działania dotyczące 

przeznaczenia działki.  

 

Efektem dyskusji w tej sprawie, był wniosek aby tym tematem zająć się na posiedzeniu Komisji 

ds. Gospodarczych.  

 

Pytanie do sprawozdania zadała również Radna Edyta Kolendo. Radna zapytała o system pracy 

strażników miejskich.  

Burmistrz poinformował, że strażnicy miejscy pracują w systemie trzyzmianowym, ale należy 

zwrócić uwagę na to, że są to tylko dwa zespoły po dwie osoby. Ich godziny pracy określa 

harmonogram. Po godzinach pracy strażników miejskich problemy wymagające interwencji  

należy zgłaszać na policję.  

 

Szczegóły znajdują się w załączniku audiowizualnym stanowiącym integralną część protokołu. 

 

3. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Lądka-Zdroju. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Lądka-Zdroju Pani Małgorzata Bednarek w kilku punktach 

przedstawiła bieżące sprawy ze swojej działalności miedzy sesjami.  

 

4. Realizacja zadań inwestycyjnych wykonanych w I półroczu 2020 roku. 

 

Radni po zapoznaniu się z informacją nt. Realizacja zadań inwestycyjnych wykonanych w I 

półroczu 2020 roku nie mieli uwag. 

 

5. Informacja w sprawie przyznanych dodatków mieszkaniowych i energetycznych. 

 

Radni po zapoznaniu się z Informacją w sprawie przyznanych dodatków mieszkaniowych i 

energetycznych nie mieli uwag. 

 

6. Sprawozdanie z zakresu działań Asystenta Rodziny na terenie Gminy Lądek-Zdrój. 

 

Radni po zapoznaniu się ze Sprawozdaniem z zakresu działań Asystenta Rodziny na terenie 

Gminy Lądek-Zdrój nie mieli uwag. 

 

7. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

za I półrocze 2020 roku w Gminie Lądek-Zdrój. 

 

Radni po zapoznaniu się z Informacją z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Proble-

mów Alkoholowych za I półrocze 2020 roku w Gminie Lądek-Zdrój nie mieli uwag. 

 

8. Oświadczenia, wnioski radnych. 

 

Głos zabrał Radny Sławomir Walentynowicz. W swojej wypowiedzi odniósł się do tematu 

poruszanego w zeszłym roku na posiedzeniu Komisji ds. Gospodarczych, tj. problemu spalania 



 

 

odpadów z terenów ogródków działkowych. Radny złożył wniosek, aby Radni wystąpili z pi-

smem do Zarządu Ogródków Działkowych w Lądku-Zdroju z prośbą o wyjaśnienia, jakie dzia-

łania od zeszłego roku podjął Zarząd, aby problem rozwiązać.  

 

Szczegóły znajdują się w załączniku audiowizualnym stanowiącym integralną część 

protokołu. 

9. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata 

Bednarek zakończyła obrady sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju. 

 

Integralną częścią protokołu jest zapis audiowizualny w wersji elektronicznej.        

 

Protokołowała:   

Emilia Pilarska 

         (-) 

 

  

 

 

   

 

Dodatkowe załączniki do protokołu: 

1. Ogłoszenie o zwołaniu sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju (porządek obrad). 

2. Lista obecności na sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju w dniu 24-09-2020 r. 

3. Lista imienna głosowań podczas sesji Rady Miejskiej Lądka-Zdroju w dniu 

   24 września 2020 r. 

 


